

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
SPOKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Brussels May, 1977

**COMMISSION DECISION FIXING MINIMUM PRICES FOR CERTAIN TYPES OF CONCRETE  
REINFORCING BAR(1)**

Having due regard to previous guidelines already adopted with a view to overcoming the substantial difficulties with which the Community steel industry is having to cope, the Commission has, on the basis of Article 61 of the ECSC Treaty, fixed the following minimum prices for certain types of concrete reinforcing bar :

(a) for ordinary mild steel smooth or plain bars, per tonne:

German mark	530
Pound sterling and Irish pound	130
French franc	1 106
Italian lira	198 000
Dutch guilder	550
Belgian franc and Luxembourg franc	8 100
Danish krone	1 335

(b) for improved adhesion bars with a minimum elasticity of 40 kg/mm<sup>2</sup> and a minimum tensile strength of 50 kg/mm<sup>2</sup>, per tonne :

German mark	550
Pound sterling and Irish pound	134.50
French franc	1 145
Italian lira	205 000
Dutch guilder	570
Belgian franc and Luxembourg franc	8 400
Danish krone	1 380

These prices are basis prices ex-basing point. They will be compulsory for transactions carried out as of the third working day following the entry into force of the decision and will, from that date onwards, replace lower list prices until the latter are adjusted by companies.

Companies whose published list prices are lower than the minimum prices will publish new list prices aligned on those stipulated in this decision within

(1) COM(77)145 final.

a fortnight of entry into force of the decision.

The decision covers sales within the Community and to the territories of the Republic of Austria, the Republic of Finland, the Kingdom of Norway, the Kingdom of Sweden and to the European territory of the Portuguese Republic.

The minimum prices do not preclude alignments on more favourable delivered list prices charged by other producers in the Community or in the aforementioned countries.

Within the Community, however, alignments on quotations for concrete reinforcing bars from non-member countries are permissible only where the prices delivered at destination are not lower than the delivered prices obtained from a more favourable Community price list.

The decision will enter into force on the day of its publication in the Official Journal of the European Communities and will be applicable until 31 December 1977, unless repealed before that date. The Commission may adjust the level of the minimum prices during the period of validity of the decision if, in its view, developments so warrant.

TALSMANDENS GRUPPE  
SPRECHERGRUPPE  
POKESMAN'S GROUP  
GROUPE DU PORTE-PAROLE  
GRUPPO DEL PORTAVOCE  
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION  
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG  
INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION  
NOTA D'INFORMAZIONE  
TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, mai 1977

**DECISION DE LA COMMISSION FIXANT DES PRIX MINIMA POUR CERTAINS  
FERS A BETON.(1)**

La Commission a fixé des prix minima pour certains fers à béton sur la base de l'article 61 du Traité CEEA et en prenant en considération l'ensemble des orientations tracées précédemment pour résoudre les difficultés considérables que connaît l'industrie sidérurgique communautaire.

Les prix minima suivants ont été fixés :

**a) pour les barres lisses en acier doux ordinaire, par tonne métrique :**

Mark allemand	530
Livre st. et irl.	130
Franc français	1.106
Lire italienne	198.000
Florin néerlandais	550
Franc belge et franc luxembourgeois	8.100
Couronne danoise	1.335

**b) pour les barres à adhérence améliorée avec une limite d'élasticité minimum de 40 kg/mm<sup>2</sup> et une résistance à la traction minimum de 50 kg/mm<sup>2</sup>, par tonne métrique :**

Mark allemand	550
Livre	134,50
Franc français	1.145
Lire italienne	205.000
Florin néerlandais	570
Franc belge et franc luxembourgeois	8.400
Couronne danoise	1.380

Ces prix minima sont des prix de base, au départ des points de parité. Ils seront obligatoires pour les transactions effectuées à partir du troisième jour ouvrable suivant l'entrée en vigueur de la présente décision et se substitueront, à partir de cette date, aux prix de barème inférieurs, jusqu'à la modification de ces prix par les entreprises.

Les entreprises dont les prix de barème publiés sont inférieurs aux prix minima, publieront de nouveaux prix de barème conformes à la présente décision, dans un délai maximum de quinze jours suivant l'entrée en vigueur de celle-ci.

La présente décision s'applique aux ventes destinées à l'intérieur de la Communauté et aux territoires de la République d'Autriche, de la République de Finlande, du Royaume de Norvège, du Royaume de Suède ainsi qu'au territoire européen de la République du Portugal.

Les prix minima ne font pas obstacle aux alignements sur les prix rendus plus favorables des barèmes d'autres producteurs de la Communauté ou des pays cités plus haut.

Toutefois à l'intérieur du Marché commun les alignements sur des offres pour des fers à béton en provenance de tout pays non membre de la Communauté ne sont autorisés que dans la mesure où les prix rendus destination ne sont pas inférieurs aux prix rendus qui résultent d'un barème de prix communautaire plus favorable.

La présente décision entrera en vigueur le jour de sa publication au Journal Officiel des Communautés européennes et est valable jusqu'au 31 décembre 1977, sous réserve d'une abrogation avant cette date. La Commission peut ajuster le niveau des prix minima pendant la durée de validité de la présente décision si elle estime que le développement de la situation l'exige.